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Elfogadta Szarvas Város 
Képviselő-testülete az önkor-
mányzati bérlakások lakbéré-
nek emeléséről szóló javasla-
tot október 18-iki ülésén. Az 
előterjesztést megalapozó be-
számoló kapcsán előtérbe ke-
rült az ülésen a lakbértartozá-
sok ügye. A testület elé került 
dokumentumok szerint jelen-
leg 135 bérlőnek van kisebb na-
gyobb tartozása, a bérlemények 
kezelésével megbízott Szarva-
si KOMÉP Városgazdálkodási 
Kft. többükkel szemben kezde-
ményezett ügyvédi eljárást. 

A képviselők a bizottsági 
üléseken és a testületi ülésen is 
keresték a megoldást a lakbér-
tartozások behajtására. Ennek 
jogi keretei ugyan megvannak, 
de ezek gyakorlati kivitelezé-
se nem egyszerű. Lázár Zsolt a 
Szociális és Népjóléti Bizottság 
elnöke fogalmazta meg, hogy 
az adósok nem feltétlenül ros-
szindulatból nem fi zetnek, so-
kan közülük elvesztették az ál-
lásukat, megélhetési krízishely-
zetben vannak. Más képviselők 
viszont arra hívták fel a fi gyel-

Emelkedő lakbérek, növekvő tartozások

Lehet ezt tűrni?!

Az önkormányzati lakások lakbére (Ft/m2/hó)

Típus Aktuális 
Emelés 
mértéke 

(Ft)
2008. Ja-
nuár 1-től

Emelés 
mértéke 

(%)
Összkomfortos 250 20 270 8

Komfortos 180 20 200 11
Félkomfortos 115 20 135 17

Komort nélküli 75 20 95 27
Átlag 20 16

met, hogy az önkormányzati 
bérlakások előtt nyugati gyárt-
mányú személygépkocsik áll-
nak. Ha azok fenntartására van 
pénz, akkor miért nincs a lak-
bérre. A munkanélküliséggel 
kapcsolatban felmerült, hogy 
más településről hordanak át 
naponta Szarvasra dolgozókat, 
tehát munka lenne a városban, 
ha akarnának dolgozni az ál-
lástalanok. Mikor Babák Mi-
hály polgármester megoldási 
javaslatokat kért, Lázár Zsolt 
elmondta, hogy a Szociális és 
Népjóléti Bizottság ez idő tájt 
bírálja el a lejárt lakásbérletek 
határidejének meghosszabbítá-
sát. A döntéseiknél fi gyelembe 
veszik, hogy melyik bérlő ho-
gyan tesz eleget a fi zetési kö-
telezettségének. Ha a tartozá-
sát csak az új szerződéskötést 
közvetlenül megelőzően ren-
dezte a bérlő, akkor mindössze 
egy évre hosszabbítják meg a 
bérleti jogviszonyt, aki viszont 
folyamatosan fi zet három éves 
újabb bérletre számíthat.

Később felvetette, hogy ha-
sonlóan más kisebb város gya-

korlatához, lehetne esetleg köz-
munka programot szervez-
ni a tartozások kiegyenlítésé-
re. Ígérte, bizottsága utánajár, 
Szarvas tud-e élni ilyen meg-
oldással.

Babák Mihály elmondta, a 
hivatali gyakorlat során gyak-
ran kapnak betekintést a szar-
vasi családok anyagi helyze-
tébe. Nagyon sokan kénysze-
rülnek nagyon kevés pénzből 
élni, nyugdíjas korúak és fi a-
talok egyaránt. Mint képviselő 
a következő megoldási javas-
latokat tette: A bérlakások ke-
zelője, a KOMÉP alkalmazzon 
személyes díjbeszedést. Min-

denkit, akinek lakbérhátraléka 
van, irányítsanak a családsegí-
tő szolgálathoz. A harmadik ja-
vaslat pedig, hogy mielőtt vég-
rehajtásra kerülne sor a lakbér-
támogatás miatt, minden érin-
tettet ismertessenek meg az ön-
kormányzat, illetve az állam ál-
tal nyújtható támogatási lehe-
tőségekkel. A testületi ülésen 
felkérte dr. Réthy Vilmosnét a 
Polgármesteri Hivatal Hatósá-
gi, Szociális és Családvédelmi 
osztályának vezetőjét, hogy a 
nagy díjhátralékkal rendelke-
zőket hívja be a hivatalba és tá-
jékoztassa őket a lehetséges se-
gítségről.                          K.Zs.

A szarvasi vasútvonalért tün-
tetők szerint nem lehet tűrni, 
hogy újabb és újabb hibás dön-
téssel újra és újra nehéz helyzet-
be hozzák az ország egyik legel-
maradottabb térségének lakóit. 
Múlt héten szombaton délután 
a Jobbik szervezett demonstrá-
ciót a szarvasi vasútállomás elé, 

ahol a kora délutáni időpontban 
mintegy száz fő gyűlt össze. A 
demonstrálókhoz előbb Babák 
Mihály polgármester szólt, aki 
mindenek előtt azt kifogásol-
ta, hogy már sokadszor dönte-
nek nélkülünk és a fejünk fölött 
fontos dolgokról, hiszen – mint 
mondta – a sajtóból tájékozó-
dik ő is a tervekről, semmifé-
le hivatalos értesítés nem érke-
zett a demonstráció időpontjá-
ig. Felhívta a fi gyelmet arra a 

tényre, hogy a menetrend vál-
toztatásokkal évek óta egyre in-
kább lehetetlen helyzetbe hoz-
zák a vonattal utazó közönsé-
get, most pedig gazdaságossági 
indokokra hivatkozva próbálják 

megszüntetni a személyszál-
lítást egy 127 éves vonalon. A 
polgármester úgy nyilatkozott, 
nem engedjük, hogy megszűn-
jön a vasúti személyszállítás, 
mert ez a térség bízik a jövőben, 
a felzárkózásban, a fejlődésben, 
amihez szükséges a vasút. – Ha 
a veszteség a probléma, akkor 
közölje a szaktárca annak mér-
tékét, van rá ötletem, hol lehet 
megspórolni – mondta Babák 
Mihály.

A szervező Jobbik szarvasi 
elnöke, Samu Tamás Gergő ar-
ról szólt, hogy a beszedett adók 
fejében az államnak közszol-
gáltatási feladatai vannak, me-
lyek nyújtásakor nem az üzleti 
szempontok elsődlegessége a 
mérvadó, s az állam nem a mi-
niszter részvénytársasága. A 
demonstráció megszervezésén 
túl is védeni kívánja a vasútvo-
nalat a Jobbik – mondta Samu 
Tamás Gergő –, ha kell, akkor 
a polgári engedetlenség eszkö-
zének igénybevételével is. Ha 
a veszteséges dolgokat be kell 
zárni, akkor mindenekelőtt a 
nép számára legveszteségeseb-

bet, a kormányt kellene bezárni 
– fejezte be beszédét a Jobbik 
szarvasi elnöke. Szenes János, 
ezt követően a Mezőtúr-Oros-
háza vasútvonal múltját fel-
idézve indulattól fűtött szavak-
kal bírálta azokat, akik annak 
felszámolására készülnek. Vé-
gezetül Blaskó Mihály idézte 
fel a vasútvonalhoz kapcsolódó 
személyes emlékeit, demonst-
rálva azt is, hogy az utóbbi öt-
ven esztendőben egyre nehéz-
kesebb a menetrend változtatá-
sok miatt a vasúti közlekedés.

A tüntetők a Mezőtúrról 15 
óra 16 perckor érkező vonatra 
felszállva Orosházára utaztak, 
hogy az ottani demonstrálókhoz 
csatlakozva tegyék fel a szónoki 
kérdést: Lehet ezt tűrni?!    T.L.


